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SKUPtTINA CRNE GORE
POSLANIOKO PITANJE

Podgorica, 28.oktobar 2015.godine

PoStovani Ministre Gvozdenovidu,
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u skladu sa dlanom 187, Poslovnika SkupStine Crne Gore upudujem slijedede pitanje:

Da Ii je Vase ministarstvo razmatralo u ovoj godini mogudnost raskidanja ugovora o
privatizaciji za sljedede hotele: "Galeb", privatizovan 2006.godine, hotel "Lido",
privatizovan 2007.godine i konadno ugovor sklopljen za izgradnju hotela na poluostrvu
Suka ( zajedno sa JP Morsko dobro) , bivSa lokacija hotela "Jadran"?
Ugovor za izgradnju hotela na lokaciji Jadrana je dak potpisan 1999.godine i da
smatrate da je to bio pogreSan sporazum? Da Ii ml ministarstvo moie dostaviti sve
kopije ugovora i/ili aneksa ugovora o privatizaciji pomenutih hotela?

OBRAZLOZENJE:

Nedavno je raskinut ugovor o privatizaciji bolnice Meljine, Savjet za privatizaciju je
ocijenio da investitor nije ispunio ugovorene obaveze. Smatram da sva tri primjera
privatizacije imaju iste pravne posljedice, a to je nepoStovanje ugovorenih obaveza od
strane investitora. Stoga odekujem da prate i meni i javnosti odgovor na pitanje Sto
ministarstvo planira da radi u vezi sa ovim privatizacijama.

Odgovor mourn i u pisanoj formi.

S poStovanjem,

Poslanik
Genci Nimanbegu
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SKUPSTINA CRNE GORE
N/r Ranka Krivokapiga, predsjednika
Podgorica

Predmet: Odgovor na poslanidko pitanje poslanika Skupttine Crne Gore,
Cenci Nimanbegua
Gospodin Genci Nimanbegu, poslanik SkupStine Crne Gore, postavio je sljedete

POSLANIOKO PITANJE
Da Ii je Vase ministarstvo razmatralo u ovoj godini moguenost raskidanja

ugovora o privatizaciji za sljedege hotele „Galeb", privatizovan 2006.godine, hotel
„Lido",privatizovan 2007.godine i konaano ugovor sklopljen za izgradnju hotela na
poluostrvu Suka (zajedno sa JP Morsko dobro), bivta lokacija hotela „Jadran"?

Ugovor za izgradnju hotela na lokaciji Jadrana je oak potpisan 1999.godine i
da Ii smatrate da je to bio pogreSan sporazum? Da Ii mi ministarstvo mo±e dostaviti
sve kopije ugovora i/ iii aneksa ugovora o privatizaciji pomenutih hotela?
Na postavljeno pitanje Ministarstvo odrtivog razvoja i turizma, daje sljedegi

ODGOVOR

Priie new oduovorim na postavlieno pitanie, htio bih da podsietim na nekoliko
an'enica:

Upovor o kupoprodali hotela • Galeb" zakljueen je 2006. godine izmedu HTP
„Ulcinjska rivijera" ad. u stetaju i kompanije „RokSped" d.o.o.

Investiciona obaveza nije realizovana zboq kagnienia lokalne samouprave u
obezbiedivaniu planskih pretpostavki za realizaciiu prolekta. Ciieneei da ie Opttina
Ulcini prostorno plansku dokumentaciiu usvoiila na siednici SkupStine opStine tek
kraiem 2012, odnosno 6 aodina od dana zakljuSenja Ugovora, Kupcu je odobren
dodatan rok od 6 mjeseci da obezbijedi finansijska sredstva za ispunjenje Ugovorom
preuzetih obaveza i potpie odgovarajud Aneks Ugovora. 
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Medutim, kako ni u naknadno datom roku kupac hotela "Galeb" nije uspio obezbjediti
finansiranje projekta, a time ni preduslov za realizaciju ugovorne obaveze,
Ministarstvo de u saradnji sa HTP"Ulcinjska rivijera", kao prodavcem
predmetnog hotela, Sekretarijatom za razvojne projekte i Zaititnicom
imovinsko-pravnih interesa Crne Gore izvriiti pravno-ekonomsku analizu
posljedica raskida Ugovora o kupoprodaji hotela "Galeb" I predlotiti Viadi
dalje kora ke.

Kada se radi o hotelu Lido sa pripadaiudim buncialovima, koji je privatizovan
takode kroz postupak steaaja 2006.godine investitor nije bio u moguanosti da u
predvidenim rokovima realizuje svoje ugovorom preuzete obaveze zvog nedostatka
prostorno planske dokumentacije i prije svega nerijetenih ekolakih problema. Ova
lokacija je obuhvatena studijom lokacije Port Milena koja je usvojena u januaru
2010.godine. Pored toga, investitor nije uspio da se uknji2i kao vlasnik nepokretnosti
iako je tenderski postupak jasno ukazao da su predmet prodaje i objekti i zemlji§te u
funkciji hotel a.

Aneksom 1.koji je potpisan 2012.g. definisana je dinamika gradnje hotela, shodno
planovima i aktivnostima °patine Ulcinj na rjetavanju ekolotkog problema isputtanja
otpadnih i fekalnih voda u Port Milenu, kao i deponovanja uta, zemlje i otpada na
njenim obalama. Aneksom je definisana obaveza investiora da, u roku od 90 dana
od dana dobijanja izvjettaja od strane °patine i nadleinog ministarstva kojim se
potvrduje da je pitanje zagaCienja rijeteno najmanje 30%, otpoOne aktivnosti na
izradi idejnog rje§enja za izgradnju novog hotela Grand Lido i apartmana Lido.
Aneksom je definisana i obeveza investitora da ukloni star objekat, to je i uainjeno
nakon dobijene dozvole nadle±nog organa.

Dakle, realizacija ovog ugovora je u toku i od aktivnosti prije svega nadletnih
organa na lokalnom nivou, koje su vezane za rje§avanje pitanja otpadnih voda
na Port Mileni, zavisi i dinamika ukupne realizacije navedenog projekta.

Takode, treba imati u vidu da su hoteli „Lido" i • Caleb" privatizovani kroz
postupak stedaia, da Vlada Crne Gore nile unovorna strana, te da su u tom
smislu, moquenosti formalnou dielovania Vlade opranidene, i pored dinienice
da ie Vlada veoma zainteresovana da se ovi obiekti stave u funkciiu.

to se tide lokacije biv§ep Hotela Jadran, Ugovor o kori§oenju morskog dobra
zakljuOen je 2008. godine izmedu Javnog preduzeda za upravljanje morskim dobrom
i kompanije „Star of Montenegro" d.o.o. na rok od 30 godina.(Predugovor je potpisan
1999)

Invesficija nije realizovana u predvidenom roku, pored ostalog, zbog neispunjenja
dva preduslova: upisa prava korittenja kompanije „Star of Montenegro" u
katastru nepokretnosti i rje§avanja stambenog pitanja 13 porodica sa boravi§tem na
lokalitetu buduaeg turistiekog kompleksa

Uprava za nekretnine - Podruaria jedinica Ulcinj je tek 19. jula 2013. godine donijela
Rje§enje o zabiljeni na osnovu Ugovora o korikenju morskog dobra, eime je
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kompanija „Star of Montenegro" stekla uslov da preda zatjev za izdavanje
gradevinske dozvole.

27. marta 2014. godine zakljueen je Memorandum o medusobnoj saradnji izmedu
Ministarstva oddivog razvoja i turizma, Opttine Ulcinj i Javnog preduzeta za
upravljanje morskim dobrom, kojim se Javno preduzeoe za upravljanje morskim
dobrom obavezalo da de u cilju finansiranja izgradnje navedenog objekta obezbijediti
500.000E, a Opttina Ulcinj se obavezala da de bez naknade ustupiti na koriteenje
zemijitte na kome de u svojstvu investitora izgraditi predmetni objekat.

Vlada je Zakljuecima od 5. marta ove godine zadutila Javno preduzeta za
upravljanje morskim dobrom Crne Gore da, u sludaju da se Aneks Ugovora o
korittenju morskog dobra ne potpie u roku od test mjeseci, raskine Ugovor o
koriteenju morskog dobra.

S obzirom da, prema informacijama dobijenim od Javnog preduzeta za
upravljanje morskim dobrom Crne Gore, Aneks Ugovora o kori§tenju morskog
dobra jo§ uvijek nije potpisan, a imajuti u vidu da je istekao navedeni rok za
njegovo potpisivanje, stekli su se uslovi da Javno preduzete postupi u skladu
sa zaduienjem iz Zakljudaka Vlade i pokrene postupak raskida Ugovora o
kori§tenju morskog dobra.

Saglasan sam da oeekivanja koja su vezana za privatizaciju ovih preduzeta nijesu
ostvarena. Nedonotenje planske dokumentacije od strane lokalne samouprave,
nerijeteni ekolotki problemi i problemi vezani za imovinska prava na
nepokretnostima koja su bila predmet kupoprodaje doveli su do znatajnog
katnjenja u realizaciji ovih projekata.

Kao tto sam i ranije rekao, Opttina Ulcinj godinama nije uspjela da zavrti prostorni
plan opttine, vet je njegovu izradu moralo da preduzme nadle±no ministarstvo,
zavrtena je javna rasprava i taj plan je trenutno u fazi izrade predloga.

Optta je ocjena da ekolotku crnu taeku u opttini Ulcinj predstavlja kanal Port Milena,
u koji se decenijama isputtaju gradske otpadne vode i odlate komunalni otpad.

Rjetavanje problema otpadnih voda na Port Milani predstavlja jedan od preduslova
za poeetak investicije vezane ne samo za Hotel Lido, vet i za razvoj drugih
visokvalitetnih hotelskih kapaciteta, pa oeekujem da Optfina Ulcinj maksimalne
napore u njegovu realizaciju.

Takodje, u prethodnom periodu, realizaciju ugovorenih obaveza opteredivao je i
nepovoljan investicioni ambijent za izgradnju ove vrste objekata. Upravo iz tih
razIoda Vlada priprema predloq miera za pobolitanie investicionoo ambiienta kako bi
se stvorili povoliniii uslovi za investiciie u visokokvalitetne hotelske kapacitete. 

Nadam se da de ta politika podstadi realizaciju ovih i slienih projekata, ne samo u
Ulcinju, nego u cijeloj driavi, a ona prije svega predstavlja optimizaciju poreskih i
finansijskih opteredenja u fazi izgradnje i inicijalnoj fazi poslovanja, kao i mjere za
produ±enje turistioke sezone.
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U prethodnom periodu, uspje§no je realizovano niz mjera koje su, u smislu
pove6anja konkurentnosti ii privlaeenju investicija, imale pozitivne implikacije u
turistiekom sektoru:

-u 2011. godini je izdato 6 gradevinskih dozvola za hotele, u 2012. godini je izdato 9
gradevinskih dozvola, u 2013. godini je izdato 10 gradevinskih dozvola , dok je u
2014 qodini izdato 24 aradevinske dozvole za hotele. U prvoj polovini 2015.godine
je izdato 11 gradevinskih dozvola za izgradnju hotela.

Godi§nji rast izdatih qradievinskih dozvola za uaostiteliske obiekte ie na nivou od
140% u 2014.qodini u odnosu na 2013 qodinu.

U ovoj godini otvoreno je 14 novih hotela sa ukupno 1096 leiaja.

Medjutim, to nije dovoljno i na§ je cilj da dalje aktivnosti usmjerimo na dodatno
unapredjenje investicionog ambijenta, prije sve u cilju smanjenja roka povrata
investicije u hotele sa 4 i 5 zvjezdica sa preko 20, koliko je sad potrebno u Ulcinju,
na oko 10 godina.

Uvjerenja smo da ee predlog mjera za pobolj§anje investicionog ambijenta stvoriti
uslove za stimulisanje realizacije kako ugovorenih, tako i novih investicija u hotelsko
turistieke kapacitete, ne samo u Ulcinju, nego u cijeloj driavi.

\LI\ MINISTAR

animir Gvozdenovit
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